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Maar liefst acht vloggers lieten afge-
lopen zomervakantie zien wat hun 
vakantiewerk in de glastuinbouw in-
houdt. Zes weken lang kwam er weke-
lijks een vlog online van scholieren ver-
spreid over het land. Nieuw dit jaar was 
de beoordeling door een professionele 
jury. Ze waren het unaniem eens: Daan 
(16) van Gerbera United is de winnaar 
van Vlog uit de Kas seizoen 4!

Een 10 voor Daan
De jury van dit jaar bestond uit Adri 
Bom-Lemstra (voorzitter Glastuin-
bouw Nederland), Jeroen Toet (presen-
tator/sportverslaggever PSV) en Renzo 
Grootscholten (winnaar Vlog uit de Kas 
2018). Ieder jurylid heeft de video op 
een specifiek onderdeel beoordeeld. Vol 
lof spraken ze over de vlog van Daan. 
“Dit is klokhuis-materiaal”, roept Je-
roen enthousiast. Adri gaf de vlog een 
10. Ook over de andere vloggers waren 
ze enthousiast, maar Daan scoorde de 
meeste punten. 

Een bezoek aan 
Gerbera United
Nadat alle cijfers waren uitgedeeld, 
vertrok Renzo naar Gerbera United in 
Moerkapelle om Daan te verrassen. “Ik 
had nooit gedacht dat ik zou winnen, 

eigenlijk dacht ik dat ik niet eens door 
de eerste selectie zou komen”, aldus 
Daan. Zijn ouders, mede-eigenaren van 
Gerbera United, waren enthousiast over 
zijn deelname en over het project. W.P. 
van den Berg (mede-eigenaar Gerbera 
United): “Het is goed dat deze projecten 
er zijn, we hebben meer jonge ambassa-
deurs nodig in de sector!”
Of Daan later het bedrijf van zijn ouders 
overneemt? Dat weet hij nog niet, maar 
een carrière in de glastuinbouwsector 
ziet hij wel zitten. “Afgelopen week ben 
ik begonnen aan een tuinbouwoplei-
ding op MBO Westland. Ik werd op de 
eerste dag direct door een docent her-
kend van mijn Vlog uit de Kas.” Met zijn 
deelname mag Daan zich winnaar van 
Vlog uit de Kas seizoen 4 noemen.

Dit waren alle deelnemers
Naast Daan maakten ook Roos en Mat-
thijs van WPK, Shanna van Amigo Plant, 
Nicole van KP Holland, Sanne en Tess 
van Kwekerij van den Berg en Barri van 
SV.CO een Vlog uit de Kas.

Bekijk alle vlogs op 
www.vloguitdekas.nl.

Vlog uit de kas wordt financieel mogelijk 
gemaakt door Colland.

Daan is de 
winnaar van 
Vlog uit de 
Kas 2021

Het Nationaal Groeifonds is opgezet 
voor grote projecten die de economie 
op langere termijn stimuleren en ver-
duurzamen. Glastuinbouw Nederland 
heeft eerder dit jaar het projectidee 
ingediend om een leidingnet in het 
Westland en Midden-Delfland aan te 
leggen waarmee gezuiverd water van 
de waterzuiveringen Harnaschpolder 
in Den Hoorn en De Nieuwe Water-
weg in Hoek van Holland geleverd kan 
worden aan de glastuinbouw en ande-
re bedrijven en sectoren die behoefte 
hebben aan natriumarm water.
Publieke investering in het leidingnet 
en waterzuivering is noodzakelijk om 
het project te kunnen realiseren. De 
investering is te groot om binnen een 
normale contracttermijn voor waterle-
vering (ca. 15 jaar) af te schrijven. Door 
publieke investering is de kostprijs van 
het gietwater niet veel duurder dan de 
huidige voorziening via regenwater-
bassin en omgekeerde osmose, maar 
sluit de watervoorziening wel aan bij 
het gedachtegoed van de circulaire 
economie.
Helaas hebben de betrokken ministe-
ries besloten dat het projectidee niet 
in aanmerking komt voor verdere uit-
werking. Vanuit het Nationaal Groei-
fonds wordt dus niet in dit project ge-
investeerd.

Projectidee 
Glastuinbouw 
Nederland voor 
duurzame (giet-)
watervoorziening 
niet in Nationaal 
Groeifonds

De energieprijzen rijzen de pan uit. 
Dagelijks worden records gebroken. 
De elektriciteitsprijs stijgt door een 
stijgende CO2-emissieprijs van het EU-
ETS en door de stijgende steenkool- en 
gasprijs.
De gasprijs stijgt door een combinatie 
van factoren. De lege gasopslagen in 
Europa, ontstaan in de afgelopen lange 
winter, werden deze zomer onvoldoen-
de aangevuld. De leveringen vanuit 
Rusland waren laag en bovendien was 
er nauwelijks aanvoer van vloeibaar 
aardgas (LNG). Daarnaast geeft de spe-
culatie op de grondstoffenmarkt de ge-
nadeslag. De prijsnoteringen per perio-
de geven aan dat de hoge prijzen vooral 
tot en met de komende winter gelden 
en daarna mogelijk weer afnemen.

Glastuinbouw Nederland ontvangt 
steeds meer signalen van onderne-
mers, die zich zorgen maken over de 
ontwikkeling van de energieprijzen. 
Niemand heeft hier direct invloed op. 
Verwacht wordt wel dat op korte ter-
mijn de energieprijzen invloed hebben 
op de consumentenprijs van groenten, 
fruit, bloemen en planten. Dan blijft ui-
teraard de vraag of we dat door kunnen 
berekenen in onze prijzen.
Bovenstaande ontwikkelingen onder-
strepen het belang om de energietran-
sitie in de glastuinbouwsector voort 
te zetten richting een klimaatneutrale 
sector in 2040. Verduurzamen en be-
sparen zijn de enige opties om de toe-
komst van onze sector veilig te stellen 
en daarmee ons bestaansrecht te ga-

randeren. Glastuinbouw Nederland 
werkt momenteel in samenwerking 
met de overheid aan een nieuw conve-
nant waarin afspraken over de energie-
transitie en CO2-emissiedoelen voor 
2030 worden vastgelegd. Samen met de 
ondernemersgroep proberen wij de ba-
lans te vinden tussen heldere CO2-doe-
len, CO2-beprijzing en voldoende han-
delingsperspectief.
In het manifest van Glastuinbouw 
Nederland (te vinden op de www.
glastuinbouwnederland.nl) staan alle 
randvoorwaarden genoemd die de 
glastuinbouwsector samen met de 
overheid moet oplossen om de transitie 
door te kunnen zetten.

Stijgende energieprijzen onderstrepen 
belang energietransitie

Wat is de waarde 
van biodiversiteit in 
de glastuinbouw?
Afgelopen dinsdag 14 september vond 
de bijeenkomst Biologische plaag-
bestrijding en biodiversiteit plaats, 
georganiseerd door Glastuinbouw 
Nederland. Centraal stond de vraag: 
‘Wat is de waarde van biodiversiteit 
in de glastuinbouw?’. Het aantal mid-
delen dat gebruikt mag worden in de 
glastuinbouw neemt steeds verder af. 
Tegelijkertijd wordt in de maatschap-
pij steeds vaker gesproken over biodi-
versiteit. Wat betekenen deze ontwik-
kelingen voor het voortbestaan van uw 
teelt?
Welke kansen en risico’s nemen deze 
ontwikkelingen met zich mee? Kan 
hiermee het huidige geïntegreerde 
IPM-systeem worden versterkt? Tij-
dens de bijeenkomst spraken drie in-
spirerende telers over het belang van 
biodiversiteit. Nic van de Knaap sprak 
zijn grote zorg uit over afname van de 
biodiversiteit. Pieter Stolk opperde 
dat de huidige systemen in de glas-
tuinbouw onvoldoende robuust zijn, 
bij binnenkomst van een nieuwe plaag 
valt het systeem om. Ted Duijvestijn 
was heel helder: tuinbouw is de oplos-
sing voor meer biodiversiteit.
Tom Groot (Koppert) onderschreef dat 
de biodiversiteit in de tuinbouw toe-
neemt. Er zijn steeds meer biologische 
bestrijders en meer oplossingen per 
plaag. Hij eindigde zijn inleiding dan 
ook met ‘Diversiteit leidt tot stabili-
teit!’. Gert Jan Dillo (Biobest) ging in op 
de inzet van zweefvliegen en hoe die 
als een ‘Standing army’ in en om de 
kas gevoed kunnen worden met ban-
kerplanten of suiker-tankstations. De 
voordelen en risico’s van biodiversiteit 
rondom de kas werden toegelicht door 
Gerben Messelink (Wageningen Uni-
versity Research, BU Glastuinbouw). 
Een uitgesproken mening hierover 
kon nog niet gemaakt worden. Wel 
bleek duidelijk dat de toekomst van 
plantgezondheid steeds meer inge-
vuld wordt door een samenspel van 
biologie, technologie en chemie.

Met elkaar in gesprek
Onder leiding van Eveline Stilma (In-
noPlant) gingen de telers vervolgens 
met elkaar in gesprek over biodiver-
siteit. Belangrijke punten die de telers 
tegenhielden zijn: risico’s, ontbreken-
de kennis over de juiste beplanting 
en de belemmeringen in de keten als 
er een ‘goed beestje’ in zit. Waar men 
enthousiast van werd was het imago 
verbeteren van de tuinbouw en hun 
bedrijf/product en de mindere afhan-
kelijkheid van gewasbeschermings-
middelen. In het Oostland start dit 
najaar waarschijnlijk een pilot waarbij 
nieuwe beplanting wordt aangebracht. 
Dit wordt gemonitord door de WUR en 
de risico’s en kansen worden dan in 
kaart gebracht.
Deze bijeenkomst stond onder leiding 
van Helma Verberkt van Glastuinbouw 
Nederland en werd mede gefinancierd 
door de Provincie Zuid-Holland en 
Stichting Kennis in je Kas (KijK).


